

СОДЕРЖАНИЕ

К СТОЛЕТИЮ РЕВОЛЮЦИИ 1917 г. В РОССИИ

Волобуев О.В. 1917 ГОД В РОССИИ: ХРОНИКА РЕВОЛЮЦИОННОГО ПРОЦЕССА	8
Багдасарян В.Э., Волобуев О.В., Иерусалимский Ю.Ю., Федюк В.П., Наумов О.Н., Маслов Д.В., Федорченко С.Н., Телицын В.Л. РОССИЙСКАЯ РЕВОЛЮЦИЯ: ВЗГЛЯД ЧЕРЕЗ СТОЛЕТИЕ (КРУГЛЫЙ СТОЛ)	15
Журавлев В.В. ПРОБЛЕМА ВОЙНЫ И МИРА В ИНТЕРЬЕРЕ СОЦИАЛЬНО-ПОЛИТИЧЕСКИХ НАСТРОЕНИЙ ОКТЯБРЯ 1917 ГОДА	69
Мартынов М.Ю. ПРАВЯЩИЙ КЛАСС НАКАНУНЕ РЕВОЛЮЦИИ: ИМПЕРАТИВЫ И ПРЕДЕЛЫ ВЛАСТИ	82

РАЗДЕЛ I ИСТОРИЧЕСКИЕ НАУКИ И АРХЕОЛОГИЯ

Историография, источниковедение и методы исторического исследования

Богомолов В.И. НЕКОТОРЫЕ АСПЕКТЫ «МАЛОЙ ВОЙНЫ» В СОВРЕМЕННОЙ ИСТОРИОГРАФИИ ОТЕЧЕСТВЕННОЙ ВОЙНЫ 1812 ГОДА ЗА ПОСЛЕДНИЕ 10 ЛЕТ	89
---	----

Всеобщая история

Коваленко С.А. ПРИЗНАНИЕ ИНОСТРАННОГО ОБРАЗОВАНИЯ И КВАЛИФИКАЦИЙ КАК КЛЮЧЕВОЙ ФАКТОР РАЗВИТИЯ МЕЖДУНАРОДНОГО ОБРАЗОВАТЕЛЬНОГО СОТРУДНИЧЕСТВА	99
Захарова О.Ю. ЦЕРЕМОНИЯ ИНАУГУРАЦИИ КАК ФАКТОР ПУБЛИЧНОЙ ДИПЛОМАТИИ США	108

Отечественная история

Максимова Н. В., Соловьев К.А. ОБИТЕЛЬ ПРЕСВЯТОЙ ТРОИЦЫ, ЧТО НА БЕЛЫХ ПЕСКАХ. ИСТОРИЯ И АРХИТЕКТУРА ТРОИЦКОГО БЕЛОПЕСОЦКОГО МОНАСТЫРЯ	115
Горлова Н.И. ПРАКТИКА ДОБРОВОЛЬНОГО УЧАСТИЯ НАСЕЛЕНИЯ В ПРОВЕДЕНИИ СТАТИСТИЧЕСКИХ ИССЛЕДОВАНИЙ В КОНЦЕ XIX – НАЧАЛЕ XX в.	128
Мамедова Т.И. КУСТАРНАЯ ПРОМЫШЛЕННОСТЬ В КОНТЕКСТЕ УСЛОВИЙ РАЗВИТИЯ МОСКОВСКОЙ ГУБЕРНИИ (ЗВЕНИГОРОДСКИЙ УЕЗД) В КОНЦЕ XIX – НАЧАЛЕ XX вв.	135
Розина О.В. СОФЬЯ ДМИТРИЕВНА САМАРИНА И СОЮЗ ПРАВОСЛАВНЫХ ЖЕНЩИН В 1918 ГОДУ ...	145
Сuzдальцев И.А. ОБ ОСОБЕННОСТЯХ ПЕРЕНЕСЕНИЯ ВОПРОСА О ВНУТРИПАРТИЙНОЙ ДИСКУССИИ В РКП (б) В КОМИНТЕРН В 1924 г.	154
Горлов В.Н. СТАЛИНСКИЕ ВЫСОТКИ КАК ПАМЯТНИК ПОСЛЕВОЕННОГО СОВЕТСКОГО ГРАДОСТРОИТЕЛЬСТВА	163
Рыбаков А.М. ИСТОРИЧЕСКИЙ ОПЫТ РАБОТЫ ПО ОТБОРУ КАНДИДАТОВ НА ПОСТУПЛЕНИЕ В ВЫСШИЕ ВОЕННО-ПОЛИТИЧЕСКИЕ УЧИЛИЩА В 1967–1970 ГГ.	169
Сазонов Д.И. ИНТЕЛЛИГЕНЦИЯ И ЦЕРКОВЬ С 70-Х ПО 80-Е ГОДЫ XX ВЕКА. ФАКТОР РЕЛИГИОЗНОСТИ	177

РАЗДЕЛ II ПОЛИТОЛОГИЯ

Чернявский С.И. ПРИДНЕСТРОВЬЕ В ТИСКАХ УКРАИНСКОГО КРИЗИСА (К 25-ЛЕТИЮ НАЧАЛА ПРИДНЕСТРОВСКОГО КОНФЛИКТА)	187
Искаков И.Ж. ПОЛИТИЧЕСКИЕ ЭЛИТЫ И ЕВРАЗИЙСКАЯ ИНТЕГРАЦИЯ: РОССИЯ И КАЗАХСТАН В КОНЦЕ XX – НАЧАЛЕ XXI ВВ.....	198
Поняев И.М. ПОЛИТИЧЕСКИЙ КРИЗИС 1993 ГОДА В РОССИИ: ПРЕДПОСЫЛКИ, ПРИЧИНЫ И УПУЩЕННЫЕ ВОЗМОЖНОСТИ РАЗРЕШЕНИЯ	206
Аржаных Т.Ф. ИДЕОЛОГИЧЕСКИЙ ДИСКУРС В СОВРЕМЕННОЙ РОССИИ: ПЕРСПЕКТИВЫ ФОРМИРОВАНИЯ РОССИЙСКОЙ ИДЕНТИЧНОСТИ	216
Вититнев С.Ф. СОВРЕМЕННЫЙ РОССИЙСКИЙ КОНСЕРВАТИЗМ И ПОЛИТИЧЕСКИЙ ПРОЦЕСС ...	227
Мамараев Р.М. ВЛИЯНИЕ СОЦИАЛЬНО-ЭКОНОМИЧЕСКИХ ФАКТОРОВ НА ЭЛЕКТОРАЛЬНОЕ ПОВЕДЕНИЕ ЖИТЕЛЕЙ РЕСПУБЛИКИ ДАГЕСТАН ПО РЕЗУЛЬТАТАМ СОЦПРОСА.....	241
Панов А.И. ПРОБЛЕМЫ ПРИМЕНЕНИЯ КВАНТИФИКАЦИИ ПРИ АНАЛИЗЕ ПОЛИТИЧЕСКИХ ПРОЦЕССОВ И ЯВЛЕНИЙ	253
Маталаева Ф.Э. СТРУКТУРНЫЕ ПРЕДПОСЫЛКИ И ПОСЛЕДСТВИЯ ЕВРОПЕЙСКОЙ МИГРАЦИИ... ..	258

НАУЧНАЯ ЖИЗНЬ

Куренкова Е.А. РЕЦЕНЗИЯ НА КНИГУ: «РОССИЯ 1905-1907 ГГ.: ЭНЦИКЛОПЕДИЯ / ОТВ. РЕД. В.В. ЖУРАВЛЕВ. М.: ПОЛИТИЧЕСКАЯ ЭНЦИКЛОПЕДИЯ, 2016. – 1196 С.»	269
ХРОНИКА 1917 ГОДА В МОСКОВСКОЙ ОБЛАСТИ.....	273

CONTENTS

ON THE OCCASION OF THE CENTENARY OF THE 1917 REVOLUTION

O. Volobuev. THE YEAR OF 1917 IN RUSSIA: CHRONICLE OF THE REVOLUTIONARY PROCESS.....	8
V. Bagdasaryan, O. Volobuev, Y. Jerusalemkiy, V. Feduk, O. Naumov, D. Maslov, S. Fedorchenko, V. Telitsyn. THE RUSSIAN REVOLUTION: VIEW THROUGH THE CENTURY (ROUND TABLE).....	15
V. Zhuravlev. THE PROBLEM OF WAR AND PEACE IN THE SOCIO-POLITICAL INTERIOR OF OCTOBER 1917.....	69
M. Martynov. THE RULING CLASS ON THE EVE OF REVOLUTION: THE IMPERATIVES AND EXTENTS OF POWER	82

SECTION I HISTORICAL SCIENCES AND ARCHEOLOGY

Historiography, Source Study and Methods of Historical Research

V. Bogomolov. SOME ASPECTS OF "LITTLE WAR" IN THE MODERN HISTORIOGRAPHY OF THE LAST DECADE DESCRIBING THE PATRIOTIC WAR OF 1812.....	89
---	----

General History

S. Kovalenko. RECOGNITION OF FOREIGN EDUCATION AND QUALIFICATIONS AS A KEY FACTOR IN THE INTERNATIONAL EDUCATIONAL COOPERATION DEVELOPMENT.....	99
O. Zakharova. INAUGURATION CEREMONY AS A FACTOR OF PUBLIC DEMOCRACY IN THE USA.....	108

Native History

N. Maksimova, K. Solovyov. THE MONASTERY OF THE HOLY TRINITY, ON THE WHITE SANDS. HISTORY AND ARCHITECTURE OF THE TRINITY BELOPESOTSKY MONASTERY.....	115
N. Gorlova. PRACTICE OF VOLUNTARY PARTICIPATION OF POPULATION IN STATISTICAL RESEARCH IN THE LATE XIX – THE BEGINNING OF THE XX CENTURY	128
T. Mamedova. COTTAGE INDUSTRY IN THE CONTEXT OF MOSCOW PROVINCE (ZVENIGOROD DISTRICT) DEVELOPMENT IN THE LATE XIX – EARLY XX CENTURIES	135
O. Rozina. SOFIA DMITRIEVNA SAMARINA AND THE UNION OF ORTODOX WOMEN IN 1918.....	145
I. Suzdaltsev. ON THE PECULIARITIES OF TRANSMITTING IN 1924 THE QUESTION OF INNER-PARTY DISCUSSION OF THE RCP(B) INTO THE COMINTERN	154
V. Gorlov. STALIN'S SKYSCRAPERS AS A MONUMENT TO THE SOVIET POSTWAR URBAN DEVELOPMENT.....	163
A. Rybakov. HISTORICAL EXPERIENCE FOR THE SELECTION OF CANDIDATES FOR ADMISSION TO HIGHER MILITARY-POLITICAL SCHOOL IN 1967–1970S.....	169
D. Sazonov. THE INTELLIGENTSIA AND THE CHURCH FROM THE 70S TO THE 80S OF THE TWENTIETH CENTURY. THE FACTOR OF RELIGIOUSNESS.....	177

SECTION II POLITOLOGY

S. Chernyavskiy. TRANSNISTRIA IN THE GRIP OF THE UKRAINIAN CRISIS (FOR THE 25TH ANNIVERSARY OF THE TRANSNISTRIAN CONFLICT)	187
I. Iskakov. POLITICAL ELITES AND EURASIAN INTEGRATION: RUSSIA AND KAZAKHSTAN IN THE LATE XX – EARLY XXI CENTURY	198
I. Ponyaev. POLITICAL CRISIS OF 1993 IN RUSSIA: PREREQUISITS, REASONS AND MISSED OPPORTUNITIES TO RESOLVE IT	206
T. Arzhanykh. IDEOLOGICAL DISCOURSE IN MODERN RUSSIA: PERSPECTIVES OF FORMING RUSSIAN IDENTITY	216
S. Vititnev. MODERN RUSSIAN CONSERVATISM AND THE POLITICAL PROCESS	227
R. Mamaraev. THE INFLUENCE OF THE SOCIAL AND ECONOMIC FACTOR ON THE ELECTORAL BEHAVIOR OF PEOPLE OF THE REPUBLIC OF DAGESTAN ACCORDING TO THE RESULTS OF THE OPINION POLL	241
L. Panov. PROBLEMS OF USING QUANTIFICATION WHILE ANALIZING POLITICAL PROCESSES AND PHENOMENA	253
F. Matalaeva. STRUCTURAL BACKGROUND AND CONSEQUENCES OF EUROPEAN MIGRATION	258

SCIENTIFIC LIFE

E. Kurenkova. REVIEW OF THE BOOK: «RUSSIA 1905–1907: ENCYCLOPEDIA / ED.-IN-CHIEF V.V. ZHURAVLEV. M.: POLITICAL ENCYCLOPEDIA, 2016. – 1196 P.	269
V. Bagdasaryan. CHRONICLE OF 1917 IN MOSCOW REGION	273